

มหาวิทยาลัยราชภัฏสวนสุนันทา ตอกย้ำศักยภาพด้านการบริหารจัดการงานวิจัย จากผลการประเมิน Past Performance สำหรับการจัดสรรงบประมาณ ประจำปี 2571 โดยได้รับคะแนนรวม 98.14 คะแนน อยู่ในระดับ TIER Q1 “ดีเยี่ยม” สะท้อนถึงประสิทธิภาพในการบริหารจัดการงานวิจัยและการขับเคลื่อนผลผลิตและผลลัพธ์ จากงานวิจัยอย่างมีคุณภาพ

ผลการประเมินดังกล่าวดำเนินการโดย สำนักงานคณะกรรมการส่งเสริมวิทยาศาสตร์ วิจัยและนวัตกรรม (สกสว.) โดยมหาวิทยาลัยราชภัฏสวนสุนันทาได้รับผลการประเมิน ด้านประสิทธิภาพการบริหารงานวิจัย ในระดับสูง ประกอบด้วย การใช้จ่ายงบประมาณ 100.00 คะแนน การปิดโครงการ 100.00 คะแนน และการนำเสนอรายงาน สังเคราะห์เพื่อปิดคำรับรอง 100.00 คะแนน

ขณะที่ ด้านการนำเสนอผลผลิตและผลลัพธ์จากงานวิจัยภายใต้กองทุน ววน. ได้อย่างมีคุณภาพ มหาวิทยาลัยได้รับ คะแนนการนำเสนอผลผลิต 95.35 คะแนน การนำผลงาน ววน. ไปใช้ประโยชน์เพื่อให้เกิดผลลัพธ์ 100.00 คะแนน และผลลัพธ์ตามเป้าหมาย Fundamental Fund (FF) 100.00 คะแนน

จากผลการประเมิน มหาวิทยาลัยราชภัฏสวนสุนันทามีคะแนนรวม 98.14 คะแนน ซึ่งสูงกว่าคะแนนเฉลี่ยของ ประเภทหน่วยงานที่ 89.73 คะแนน และอยู่ในระดับใกล้เคียงกับคะแนนสูงสุดของประเภทหน่วยงานที่ 99.03 คะแนน โดยอยู่ใน กลุ่มสถาบันอุดมศึกษา ซึ่งมีคะแนน PP70 (เต็ม) รวม 5 กลุ่ม

ผลสำเร็จครั้งนี้สะท้อนถึงการบริหารจัดการงานวิจัยอย่างเป็นระบบ ตั้งแต่การบริหารและใช้จ่ายงบประมาณ การ กำกับติดตามและปิดโครงการ ตลอดจนการผลักดันผลผลิตจากงานวิจัยไปสู่การใช้ประโยชน์และสร้างผลลัพธ์ตาม เป้าหมายของกองทุนส่งเสริมวิทยาศาสตร์ วิจัยและนวัตกรรม (ววน.)

สถาบันวิจัยและพัฒนา มหาวิทยาลัยราชภัฏสวนสุนันทา จะเดินหน้านับสนุนการบริหารจัดการงานวิจัยและ นวัตกรรมของมหาวิทยาลัยให้มีประสิทธิภาพอย่างต่อเนื่อง พร้อมส่งเสริมให้องค์ความรู้ ผลงานวิจัย และนวัตกรรม สามารถนำไปใช้ประโยชน์และสร้างผลลัพธ์ที่เป็นรูปธรรม เพื่อสนับสนุนการพัฒนามหาวิทยาลัยและสังคมอย่าง ยั่งยืน

Suan Sunandha Rajabhat University has reaffirmed its strong capacity in research management following the Past Performance assessment results for budget allocation in Fiscal Year B.E. 2571. The university received an overall score of 98.14 points and was ranked in TIER Q1 “Excellent,” reflecting its efficiency in research administration and its ability to drive high-quality research outputs and outcomes.

The assessment was conducted by the Office of the Science, Research and Innovation Promotion Committee. Suan Sunandha Rajabhat University achieved outstanding results in research management efficiency, comprising 100.00 points for budget utilization, 100.00 points for project closure, and 100.00 points for submission of synthesis reports for closing performance agreements.

In terms of delivering quality research outputs and outcomes under the Science, Research and Innovation Promotion Fund, the university received 95.35 points for research output submission, 100.00 points for the utilization of Science, Research and Innovation outputs to generate outcomes, and 100.00 points for outcomes aligned with Fundamental Fund (FF) targets.

Based on the assessment results, Suan Sunandha Rajabhat University achieved an overall score of 98.14 points, which is higher than the average score of 89.73 points for its institutional category and close to the highest score of 99.03 points in the same category. The university is classified under the higher education institution group, one of the five groups assessed with a full PP70 score.

This achievement reflects the university's systematic research management, from budget administration and utilization to project monitoring, project closure, and the advancement of research outputs toward practical utilization and outcomes aligned with the goals of the Science, Research and Innovation Promotion Fund.

The Institute for Research and Development, Suan Sunandha Rajabhat University, will continue to support effective research and innovation management across the university. It remains committed to promoting the practical utilization of knowledge, research outputs, and innovations to generate concrete outcomes and support the sustainable development of the university and society.

宣素南塔皇家大学科研管理能力再获肯定：2028年度预算分配“过去绩效（ Past Performance）”评估荣获 TIER Q1“卓越”级

宣素南塔皇家大学凭借在科研管理方面的卓越表现，再次彰显其科研管理与发展能力。在2028年度预算分配的“过去绩效（ Past Performance）”评估中，学校获得98.14分的总成绩，达到 TIER Q1“卓越”级，充分体现了学校在科研管理、科研成果与产出推动以及科研成果转化与实际成效方面的高效管理能力。

此次评估由科学、研究与创新促进委员会办公室（TSRI）负责实施。
。宣素南塔皇家大学在科研管理效率方面获得较高评价，其中包括：

* 预算执行率：100.00分

* 项目结项：100.00分

* 提交综合报告以完成项目承诺结项：100.00分

在高质量提交科学、研究与创新促进基金（TSRI Fund）框架下的科研产出与成果方面，学校获得：

* 科研产出提交：95.35分

* 推动科学、研究与创新成果（TSRI）应用并产生实际成效：100.00分

* Fundamental Fund（FF）目标成果：100.00分

根据此次评估结果，宣素南塔皇家大学总成绩达到98.14分，高于同类机构的平均得分89.73分，并接近该机构类别的最高得分99.03分。学校所属的高等教育机构类别共有5个类别获得满分 PP70 评价。

此次取得的优异成绩，充分反映了宣素南塔皇家大学建立了系统、规范且高效的科研管理机制，涵盖科研经费管理与预算执行、项目

监督与跟踪、项目结项管理，以及推动科研成果转化应用并实现科学、研究与创新促进基金（TSRI Fund）既定目标等多个方面。

宣素南塔皇家大学研究与发展学院将持续推进学校科研与创新管理工作，不断提升科研管理效率，同时积极促进知识、科研成果与创新成果的实际应用，推动科研成果转化为具有具体成效的社会价值，为学校发展及社会可持续发展提供有力支持。